

# DELIBERATIONS

## BUREAU DES COMMISSAIRES

Compte rendu de l'assemblée du 3 juillet 1912.

Son Honneur le Maire L. A. Lavallée, MM. Dupuis et Lachapelle.

Il est

1.—Résolu: De faire rapport recommandant de voter une somme de \$3,000 pour venir en aide aux victimes du désastre de Régina qui se trouvent dans le plus pressant besoin de secours.

Il est

2.—Résolu: De requérir l'Ingénieur en Chef de préparer un état complet des trottoirs à être faits dans le vieux Montréal (quartiers Centre, Est, Ouest, St-Laurent, St-Louis, St-Jacques, LaFontaine, Papineau, Ste-Marie, St-André, St-Georges, Ste-Anne et St-Joseph) avec un estimé du coût probable de tels trottoirs.

3.—Soumis certains rapports du Département en Loi au sujet du paiement du coût des pavages portant les dates du 21 avril, 1911, 20 mai, 1912, 6 juin, 1912, 18 juin, 1912 et 25 juin 1912.

Après avoir pris connaissance desdits rapports, le Bureau croit devoir donner instructions à l'Ingénieur en Chef et Inspecteur de la Cité de ne pas charger aux propriétaires riverains, dans le calcul du coût du pavage, l'achat et la pose de la chaîne des trottoirs, l'achat et la pose de bouches d'égouts et puisards à faire ou à modifier ainsi que le coût du déplacement des poteaux d'électricité, de téléphone et de télégraphe, bornes fontaines et autres du même genre.

Il est en outre

Résolu: De donner instructions à l'Ingénieur en Chef de porter la Cité au rôle de cotisations comme étant propriétaire riverain, pour la proportion de pieds linéaires que représentent les rues interceptant les rues pavées et les rues publiques aboutissant auxdites rues.

4.—Soumise une communication de M. W. D. Lighthall, Secrétaire Trésorier Honoraire de l'Union des Municipalités Canadiennes offrant la coopération de ladite Union dans la cause du tunnel de l'Avenue du Parc.

Résolu: De transmettre cette communication à M. Ethier, l'un des avocats de la Cité qui est chargé de cette cause, avec prière d'accepter l'offre de la co-opération de l'Union des Municipalités Canadiennes dans la cause de la Ville concernant le tunnel de l'avenue du Parc.

5.—Soumise une communication de Mde. Catherine Murray offrant de vendre une collection de livres à la Ville.

Résolu: De référer au Bibliothécaire Municipal pour rapport sur la valeur de ladite collection et sur le mérite de l'offre de Madamé Murray.

Ajournement.

L. N. SENECAI,  
Secrétaire.

\* \* \*

Compte rendu de l'assemblée du 4 juillet, 1912, a.m.

Son Honneur le Maire L. A. Lavallée, MM. Dupuis, Lachapelle et Godfrey.

1.—Une délégation, représentant les Associations City Improvement League, Child Welfare, Parks and Playgrounds and University Settlement, se présente devant le Bureau et demande la permission de donner des représentations de cinématographie dans les différents parcs de la Ville entre autres Hibernia Road, Square Richmond, Ferme Fletcher ou Parc LaFontaine, Place du Marché à Foin, square Dufferin. Ces vues animées devant exposer des sujets intéressants l'hygiène publique, la mortalité infantile, la tuberculose, etc.

## BOARD OF COMMISSIONERS

Report of meeting held on the 3rd July 1912.

Present: His Worship the Mayor, Mr. L. A. Lavallée and Messrs Dupuis and Lachapelle.

1.—Resolved: That a report be made to Council, recommending that a sum of \$3,000 be voted for the relief of the victims of the Régina disaster who are most in need of assistance.

2.—Resolved: That the Chief Engineer be requested to prepare a complete statement of the sidewalks to be laid in the old Montreal (Centre, East, West, St. Lawrence, St. Louis, St. James, LaFontaine, Papineau, St. Mary, St. Andrew, St. Georges, St. Ann and St. Joseph wards) with an estimate of the probable cost of such sidewalks.

3.—Submitted certain reports from the Law Department "re" the payment of the cost of pavings, dated the 21st April 1911, 20th May 1912, 6th June 1912, 18th June and 25th June 1912.

After having considered said reports, the Board deem it advisable to give instructions to the Chief City Engineer and Surveyor not to charge to the bordering proprietors when calculating the cost of pavements, the purchase and laying of curbstone, purchase and installation of gullies, to be constructed or modified as well as the cost of removing electric telephone and telegraph poles, hydrants and other similar work.

It was furthermore

Resolved: That instructions be given to the Chief Engineer to inscribe the City on the assessment roll as bordering proprietor for the proportion of lineal feet represented by the streets intersecting paved streets and the public lanes abutting on said streets.

4.—Submitted a communication from Mr. W. D. Lighthall, Honorary Secretary-Treasurer of the Union of Canadian Municipalities, offering the said union's co-operation in the case of the Park Avenue tunnel.

Resolved: That said communication be transmitted to Mr. Butler, one of the City Attorneys, in charge of said case, with a request that he accepts said offer from the Union of Canadian Municipalities in the case of the City, concerning the Park avenue tunnel.

5.—Submitted a communication from Mrs Catherine Murray offering to sell to the City a collection of books

Resolved: To refer the same to the Municipal Librarian for a report on the value of said collection and on the advisability of purchasing the same.

Ajourned.

L. N. SENECAI,  
Secretary.

\* \* \*

Report of meeting held on the 4th July 1912, a.m.

Present: His Worship the Mayor, Mr. L. A. Lavallée, and Messrs Dupuis, Lachapelle and Godfrey.

1.—A delegation representing the associations known as City Improvement League, Child's Welfare, Parks and Playgrounds and University Settlement, appeared before the Board and asked for permission to give cinematographic exhibitions in the different parks of the City, to wit: at Hibernia, Richmond, Fletcher's Field, LaFontaine Park, Hay Market Square, Dufferin Square. The said moving pictures to represent subjects bearing on public hygiene, infantile mortality; tuberculosic, etc.